
 

 

Schriftelijke vragen ‘Bestrijding van antisemitisme en behoud 
van Holocausteducatie in het Rotterdamse onderwijs’    
Aan het college van burgemeester en wethouders  
Coolsingel 40  
3011 AD Rotterdam  
 
Rotterdam, 29 januari 2025 
 
Geacht college, 
 
De Rotterdamse VVD maakt zich ernstige zorgen over de veiligheid van Joodse studenten en 
medewerkers in het Nederlandse hoger onderwijs, en in het bijzonder de onderwijsinstellingen in 
Rotterdam. Recent onderzoek1 laat zien dat een groot deel van de Joodse en Israëlische studenten 
en medewerkers zich onveilig voelt op de campus. Onacceptabel. 
 
De Rotterdamse VVD is van mening dat alle studenten, ongeacht afkomst of religie, zich vrij en veilig 
moeten voelen in de stad. Onderwijsinstellingen hebben de verantwoordelijkheid om antisemitische 
krachtig te bestrijden en een veilige studie- en werkomgeving te garanderen. Daarom hebben de 
volgende vragen: 
 

1. Bent u bekend met het rapport "Onveilige Ruimtes: De Opgang van Antisemitisme in de 
Nederlandse Academische Wereld" en de bevindingen hierin met betrekking tot de veiligheid 
van Joodse en Israëlische studenten en medewerkers aan Nederlandse universiteiten? 

2. Wat is uw reactie op de constatering dat 63,4% van de ondervraagde Joodse en Israëlische 
studenten en medewerkers een zekere mate van gevaar ervaart op hun universiteit en dat 
51,8% dit als matig tot ernstig ervaart?  

 
In heel Rotterdam heerst er nog steeds angst onder de joodse gemeenschap. Dit zorgt ervoor dat een 
deel van de Rotterdammers niet veilig naar school of universiteit kan.  
 

3. Op welke manier kan er op dit moment melding worden gedaan van antisemitisme binnen 
onderwijsinstellingen en op de werkvloer?  

4. Bent u van mening dat er voldoende meldingsplekken en handhavingsmaatregelen zijn tegen 
antisemitisme? Zo niet, welke verbeteringen ziet u als noodzakelijk? 

5. Bent u bereid om in gesprek te gaan met de Erasmus Universiteit, (hoge)scholen en Joodse 
studentengroepen om gezamenlijk antisemitisme te bestrijden? 

 
Het rapport geeft een aantal aanbevelingen waaronder het ontwikkelen van een alomvattend 
antisemitismebeleid.  
 

6. Is het college bereid om een alomvattend antisemitismebeleid te ontwikkelen? Zo niet, 
waarom niet?  

 
 
 
 
 
 

1 https://cdn.prod.elseone.nl/uploads/2024/10/REPORTKLUVELDSAPIR.pdf 
 

https://cdn.prod.elseone.nl/uploads/2024/10/REPORTKLUVELDSAPIR.pdf


 

 
 
 
In de afgelopen dagen hebben op diverse plekken in Nederland Holocaust herdenkingen 
plaatsgevonden. Dit is erg belangrijk omdat deze zwarte bladzijde nooit vergeten mag worden. Helaas 
horen we ook steeds vaker van docenten dat het lesgeven over de holocaust lastig is en de kennis op 
termijn verloren kan gaan.  
 

7. In hoeverre heeft het college inzicht in hoe en in hoeverre de Holocaust op Rotterdamse 
scholen wordt behandeld?  

8. Is het college bereid om in samenwerking met scholen, universiteiten en organisaties zoals 
het NIOD en het CIDI in te zetten op betere educatie over de Holocaust en antisemitisme, 
zodat bewustwording en historisch besef onder jongeren wordt vergroot? 
 

Ik kijk uit naar een spoedige beantwoording van de vragen.  
 
 
 
 
 
Simon Becker      Jordi Vicario    
De Rotterdamse VVD      De Rotterdamse VVD 


